
RMG. 0002.24.2015

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓ£ Nr XXIV/2016

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
15 grudnia 2016r. od godz.1500 do godz. 1745

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z za³¹czon¹ list¹ obecnoœci.



Porz¹dek obrad
XXIV sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjêcie protokó³u z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porz¹dku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Sprawozdanie z dzia³alnoœci Burmistrza w okresie miêdzysesyjnym,

zw³aszcza z wykonania uchwa³ Rady.
6. Informacja Przewodnicz¹cego Rady i Przewodnicz¹cych komisji

o dzia³aniach podejmowanych w okresie miêdzysesyjnym.

7. Podjêcie uchwa³ w sprawie:
l) wprowadzenia zmian w uchwale bud¿etowej narok2016.

2) zmiany Uchwa³y Nr XX/148/2016, Rady Miejskiej Gminy Skoki
z dnia 23 czerwca 20 16r. w sprawie zaci¹gniêcia kredytu.

3) wprowadzenia zmian w WPF na lata 2016-2036
4) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2036.
5) uchwa³y bud¿etowej na 2017 rok.
6) trybu i udzielania i rozliczania dotacji dla szkó³ i przedszkoli publicznych,

przedszkoli niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych form
wychowania przedszkokiego prowadzonych przez osoby prawne imiê ni¿
jednostki samorz¹du terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy,

a tak¿e trybu i zakresu kontroli prawid³owoœci ich pobrania i wykorzystania.

7) wyra¿enia zgody na przyjêcie w formie darowizny nieruchomoœci
po³o¿onej w S³awicy.

8) wyra¿enia zgody na sprzeda¿ lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku
przy ulicy Zamkowej 11 w Skokach wraz z oddaniem w u¿ytkowanie
wieczyste udzia³u w gruncie dzia³ki nr 78/2.

9) przyjêcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi¹zywania Problemów
Alkoholowych na rok 2017.

10) planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 20l7r.
11) zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej Gminy na 2017r.

8. Informacja o stanie realizacji zadañ oœwiatowych w Gminie Skoki
w roku szkolnym 2015/2016.

9. Informacja Burmistrza o wyznaczonych jednostkach organizacyjnych,
w których bêdzie wykonywana kara ograniczenia wolnoœci oraz prace

spo³eczno - u¿yteczne przez skazanych wyrokami s¹du.
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne wnioski i infonnacje.

12. Zakoñczenie.

iw
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adl

Sesjê rozpoczêto o godz. 15.00, a zakoñczono o godzinie 17.45.

Z ustawowego sk³adu Rady Miejskiej Gminy Skoki, licz¹cej 15 radnych, w obradach
wziê³o udm³ 15 radnych Rady.

Otwarcia obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach dokona³
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Gminy w Skokach Zbigniew Kujawa.
Rada Miejska Gminy Skoki, licz¹ca 15 radnych, w chwili otwatcia w obiadach wziê³o

udzia³ 14 radnych . Jednak stan radnych obecnych na sesji zmienia³ siê.
Radny Sommerfeld Atkadiusz spóŸni³ siê i uczestniczy³ w obradach od pkt 7.5) porz¹dku

obrad, natomiast radny Franciszek Deminiak - usptawiedliwi³ swoj¹ nieobecnoœæ w

dalszych obradach u pt¿ewodtucz¹cego Rady (^powodu wi^ty u lekarka specjalisty) i opuœci³
obrady od pkt 7.6) potz¹dku obrad - Usta obecnoœci stanowi za³¹cznik nr l;

Nastêpnie przewodnicz¹cy Rady powita³ osobno obecnego Burmistrza Tadeusza K³osa,

sekretarza Gminy Blankê GaŸdziak, skarbnik Gminy Aleksandrê Kamiñsk¹, radcê ptawn¹
Ut^êdu Miros³awê Nowakowsk¹, Idej-owników Jednostek organizacyjnych Gminy,

pracowników Ufzêdu, przedstawicieli prasy lokalnej oraz przyby³ych goœci mieszkañców
miasta i gminy Skoki.

Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa stwierdzi³, ¿e Rada Miejska Gminy Skoki
jest prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwa³ oraz opinii i wniosków

zgodnie z ustaw¹ o samorz¹dzie gminnym (tj. Dz. U. z 2016 póz.446 ze zm.) i Statutem
Gminy Skoki (Dziennik Urzêdowy Województwa Wielkopolskiego Nr 109 póz. 2005 z dnia
27.06.2003r.).

ad2

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad
XXIV sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach powo³ano (dot ustalenia, ¿e ka¿dy
z radnych bêdzie kolejno pe³ni³ funkcjê sekretarza) radn¹ Jolantê Sawiñsk¹
(13 g³osów za, l g³os 'wstrzymuj¹cy siê — nieobecny podczas g³osowania radny A .Sommerfeld)

Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
poinformowa³) ¿e wybrana sekretarz obrad bêdzie nadzorowa³a prowadzenie

protokó³u sesji i ustala³a wyniki jawnego g³osowania.

ad3

Sekretarz obrad XXIII sesji Rady radny Wies³aw Nowak
informowa³, ¿e protokó³ z XXIII sesji Rady zosta³ sporz¹dzony, nie wniesiono do

niego ¿adnych uwag i jest do wgl¹du na dzisiejszej sesji Rady, a tak¿e codziennie
w godzinach pracy Urzêdu Miasta i Gminy oraz na stronie intemetowej Urzêdu.

ad 4

Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa przedstawi³ porz¹dek
obrad sesji Rady, a nastêpnie zapyta³ o uwagi i wnioski do ustalonego porz¹dku obrad
sesji Rady.
Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa stwierdzi³, ¿e z uwagi na brak wniosków
o zmiany porz¹dku obrad ustalony przez niego porz¹dek obrad stanowi pod^t^ê do i
prowadzenia obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki. \s-^Z^^ » j/"^ r
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ad 5

Do Infotmacji z realizacji uchwa³ Rady w okresie miêdzy sesjami Rady Miejskiej

Gminy i sprawozdania z realizacji zadañ inwestycyjnych i remontowych w 2016f.
- nie zg³oszono uwag i pytañ.

^Informacja i sprawozdanie" stanowi¹ kolejno za³¹cznik 2 i 3 do protokó³u sesji Rady.

ad 6

Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa informowa³, ¿e w okresie
miêdzy sesyjnym reprezentowa³ Radê
- na eliminacjach Mistrzostw Polski BOCCI ,które odby³y siê w Skokach
- w uroczystoœci zorganizowanej w Szkole Podstawowej w Skokach z okazji 98 rocznicy

odzyskania przez Polskê niepodleg³oœci
- Wiceprzewodnicz¹ca Rady Wies³awa Surdyk Fertsch reprezentowa³a Radê w moim
zastêpstwie na uroczystoœciach z okazji 98 rocznicy odzyskania przez Polskê niepodleg³oœci w
Gimnazjum i bra³a udzia³ w delegacji oddawania ho³du poleg³ym.
Rozpoczê³y siê ju¿ spotkania wigilijne, w których uczestnicz¹c na otrzymane zaproszenia bêdê
reprezentowa³ Radê.

Przewodnicz¹cy sta³ych komisji Rady sk³adali kolejno informacje z miêdzysesyjnej
pracy komisji Rady:

l. Pan Jerzy Dembiñski - przewodnicz¹cy Komisji
z pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji.

Komisja odby³a 5 posiedzeñ, w tym 3 posiedzenia wspólne.
Podczas posiedzeñ;

- analizowano projekt uchwa³y bud¿etowej na 2017r.
- wypracowano projekt planu pracy komisji na 2017r. oraz projekt opinii do projektu
uchwa³y bud¿etowej na 2017r.

- wyshichano sprawozdania z dzia³alnoœci Ochotniczej Stra¿y Po¿arnej i dokonano
analizy wykorzystania œrodków finansowych w 2016 przez OSP.

- opiniowano materia³y pod obrady dzisiejszej sesji Rady.

2. Pani Jolanta Sawiñska - przewodnicz¹ca Komisji

z pracy Komisji Oœwiaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji.

Komisja odby³a 5 posiedzeñ, w tym 3 posiedzenia wspólne.
Podczas posiedzeñ:

- analizowano projekt uchwafy bud¿etowej na 2017r.
- wypracowano projekt planu pracy komisji na 2017r. oraz projekt opinii do projektu
uchwa³y bud¿etowej na 2017r.

" dokona³a analizy realizacji programów aktywizacji seniorów w Gminie Skoki
- opiniowano materia³y pod obrady dzisiejszej sesji Rady.

3. Pani Maria Koz³owska - przewodnicz¹ca Komisji z pracy Komisji Rolnictwa,

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Œrodowiska! Porz¹dku Publicznego.

Komisja odby³a 5 posiedzeñ, w tym 3 posiedzenia wspólne.
Podczas posiedzeñ:

- analizowano projekt uchwa³y bud¿etowej na 2017r.
- wypracowano projekt planu pracy komisji na 2017r. oraz projekt opinii do projektu
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uchwa³y bud¿etowej na 2017r.
- zapoznano siê ze stopniem realizacji „ Programu gospodarowania zasobem

mieszkaniowym Gminy Skoki na lata 2013-2018.
- wyshichano Informacji nt. zasobów Gminy - nieruchomoœci gruntowych, lasów,

parków i cmentarzy.

- zaopiniowano materia³y pod obrady dzisiejszej sesji Rady.

4. Pan Stanis³aw Janecko - przewodnicz¹cy Komisji Rewizyjnej

Komisja odby³a l posiedzenie podczas którego;
- dokona³a analizy œci¹galnoœci podatków i op³at lokalnych, w tym równie¿ op³at

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

- wypracowa³a projekt planu pracy Komisji na 2017r.

ad 7

pkt 7.1)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska z upowa¿nienia Burmistrza
Miasta i Gminy Tadeusza Ktosa
- omówi³a projekt uchwa³y i wskaza³a, ¿e dochody bud¿etu Miasta i Gminy Skoki
po zaproponowanych zmianach wynios¹ 43.418.341,11 z£awydatkl 44.676.846,11 z³.

Po wys³uchaniu opinii sta³ych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
p o d j ê ³ a (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania radny A. Sommerfeld)

Uchwalê NrXXIV/172/2016
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale bud¿etowej na 2016r.
Podjêta Uchwa³a stanom za³¹cznik nr 4 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.2)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska z upowa¿nienia Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza K³osa

- wyjaœnia³a, i¿ w zwi¹zku z tym, ¿e Gmina uzyska³a ponadplanowe dochody bud¿etowe, w

szczególnoœci z podatku od czynnoœci cywilnoprawnych od osób fizycznych oraz ze sprzeda¿y
nieruchomoœci, kwot¹ przychodów, wystarczaj¹c¹ na pokrycie zaplanowanych do realizacji
wydatków bud¿etu w bie¿¹cym roku bêdzie l .000.000 z³. W zwi¹zku z powy¿szym zachodzi

potrzeba korekty kwoty zaci¹gniêtego kredytu.

Po wys³uchaniu opinii sta³ych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
p o d j ê I a (14 glosami za -nieobecny podczas g³osowania radny A .Sommerfeld)
Uchwalê Nr XXIV/173/2016
w sprawie zmiany Uchwa³y Nr XX/148/2016, Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia
23 czerwca 2016 roku, w sprawie zaci¹gniêcia kredytu.

Podjêta Uch-wa³a stanowi za³¹cznik nr 5 do protokó³u sesji Rady

pkt 7.3)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska z upowa¿nienia Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza K³osa

- wskaza³a, ¿e w § l projektu uchwa³y w pkt 112 zmienia siê treœæ za³¹cznika nr l i 2
do Uchwa³y Uchwale Nr XXH/155/2016 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 29.09.2016r. /
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 2016-2036.
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Po wyshichaniu opinii sta³ych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 g³osami za- nieobecny podczas g³osowania radny A .Sommerfeld}
Uchwa³ê Nr XXIV/ 174/2016
w sprawie zmiany uchwa³y dotycz¹cej Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta
i Gminy Skoki na lata 2016-2036

Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 6 do protokó³u sesji Rady

pkt 7.4

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska z upowa¿nienia Butmistrza Miasta i Gminy

Tadeusza K³osa
- omówi³a pi-ojekt uchwa³y w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej

Miasta i Giñmy Skald na lata 2017 - 2036.
Omawiaj¹c wskaza³a, ¿e Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta l Gminy Skoki obejmuje:

• - dochody i wydatki bie¿¹ce, dochody i wydatki maj¹tkowe, wynik bud¿etu,
przeznaczenie nadwy¿ki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody

bud¿etu, kwotê d³ugu oraz sposób sp³aty d³ugu.

• - wieloletnie przedsiêwziêcia finansowe,

• - upowa¿nietm dla Bwmistcza

v^ do zaci¹gania zobowi¹zañ zwi¹zanych z realizacj¹ pt¿edsiêwziêæ,

^ do zaci¹gania zobowi¹zañ z tytu³u utnów, których tealizacja w roku bud¿eto\vym

i w latach nastêpnych jest niezbêdna dla zapewnienia ci¹g³oœci dzia³ania jednostki
i z któlych wynikaj¹ce p³atnoœci wyktaczaj¹ poza rok bud¿etowy,

^ przekazania uprawnieñ kietownikom jednostek organizacyjnych do zaci¹gania
zobowi¹zañ uwi¹zanych z realizacj¹ pt¿edsiêwziêæ.

Nastêpnie Pani Aleksandta Kamiñska - Skarbnik Gminy

odczyta³a

l. Uchwa³ê Nr SO.0957/9/17/2016 Sk³adu Orzekaj¹cego Regionalnej I¿by
Obtachunbowe] w Pognaniu z dnia 29 listopada 2016t. w sprawie opinii o projekcie
uchwa³y w sprawie Wieloletniej Ptognozy Finansowej

2. Autopoprawki Bucmisttza Miasta i Gminy do projektu Wieloletniej Prognozy
Fmansowej Miasta! Gminy Skoki z dnia 9 grudnia 2016r.

Opinia RIO oraz aiftopoprawki Burmistrza stanowiæ! kolejno za³¹cznik nr 7 i 8 do protokó³u
sesji Rady.

Po wys³uchaniu opinii sta³ych komisji do projektu uchwa³y
Rada Miejska Gminy
ptzyjê³a w g³osowaniu jawnytn autopoprawki Buimisttza do projektu Wieloletnie]
Prognozy Finansowej na lata 2017—2036.

(14 g³osów za- nieobecny podczas g³osowania radny A .Sommerfeld)

y
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Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania radny A .Sommerfeld}
2 uwzglêdnieniem autopoprawek Burmistrza

Uchwa³ê nr XXIV/175/2016
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy
Skoki
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 9 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.5)

Skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza K³osa
(zgodnie z pf'oced³trq-Uchwala Nr LI/306/10 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 7 paŸdziernika
2010r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwa³y bud¿etowej Gminy Skoki)

l; przedstawi³a projekt uchwa³y bud¿etowej wraz z uzasadnieniem.

1_ odczyta³a opiniê Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 listopada
2016 r. o projekcie uchwa³y bud¿etowej na 2017r. oraz opiniê o mo¿liwoœci
sfinansowania przez Miasto i Gminê Skoki deficytu bud¿etowego ustalonego w

projekcie uchwa³y bud¿etowej na 2017r.
( Uchwa³a Nr SO. 0952/9/1 7/2016 i Nr SO. 0951/55/D/l 7/2016 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu )
- steino^iq kolej no za³¹czniki nr 10 i 11 do protokó³u sesji Rady.

3.

• Jolanta Sawiñska - przewodnicz¹ca Komisji

wskaza³a, ¿e Komisja Oœwiaty, Kultury, Zdrowia. Sportu i Rekreacji

po analizie projektu bud¿etu miasta i gminy Skoki na 2017r.
zaopiniowa³a projekt uchwa³y bud¿etowej pozytywnie (jednog³oœnie)

wskazui¹c na:

l. podejmowanie dzia³añ maj¹cych na celu polepszenie przep³ywu informacji miêdzy
oœrodkami zdrowia, a Gminn¹ Komisj¹ Profilaktyki i Rozwi¹zywania Problemów
Alkoholowych w obrêbie dzia³añ tej komisji, jak i Komisj¹ Oœwiaty, Kultury, Zdrowia,
Sportu i Rekreacji.

2. koniecznoœæ zabezpieczenia œrodków finansowych przeznaczonych na konsekwencje

wprowadzenia ustawy - prawo oœwiatowe.

3. kontynuacjê prac maj¹cych na celu modernizacjê k¹pieliska w Skokach.

4. kontynuowanie dzia³añ profilaktycznych maj¹cych na celu polepszenie dostêpu
mieszkañców do specjalistów i zabiegów rehabilitacyjnych.

5. kontynuowanie dzia³añ zwi¹zanych z aktywizacj¹ seniorów w Gminie Skoki.

• Maria Koz³owska - przewodnicz¹ca Komisji

informowa³a Radê Miejsk¹ Gminy, ¿e Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony
Œrodowiska i Porz¹dku Publicznego wyra¿a o przed³o¿onym projekcie bud¿etu miasta

i gminy Skoki na 2017r. opinie pozytywn¹ (jednog³oœnie) f
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Komisja stwierdza, ¿e projekt bud¿etu miasta i gminy na 2017r. zosta³ opracowany

szczegó³owo, uwzglêdnia planowane dochody i wydatki w ujêciu rzeczowym i

finansowym.

Zdaniem cz³onków komisji projekt bud¿etu jest projektem realnym i przemyœlanym
i zapewnia kontynuacjê rozwoju Gminy.

• Przewodnicz¹cy Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji
Jerzy Dembiñski
informowa³ Radê Miejsk¹ Gminy, ¿e na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2016r. Komisja
Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji wyrazi³a o przed³o¿onym przez Burmistrza Miasta
i Gminy Skoki projekcie bud¿etu miasta i gmmy Skoki na 2017r. opiniê pozytywn¹
(jednog³oœnie).
Projekt bud¿etu Miasta i Gminy Skoki na 2017 rok zosta³ radnym Rady przedstawiony bardzo
szczegó³owo. Uwzglêdnia dochody i wydatki wynikaj¹ce z wp³ywów z poszczególnych dzia³ów.
Wyszczególnione s¹ wydatki bie¿¹ce jak i maj¹tkowe. Relacja zaplanowanych w bud¿ecie
wydatków bie¿¹cych do wydatków ogó³em wynosi 79,70%, natomiast relacja zaplanowanych
wydatków maj¹tkowych do wydatków ogó³em wynosi 20,30%.
Wiêksze inwestycje maj¹tkowe to:

-budowa zmtegrowanego punktu przesiadkowego w Skokach

-budowa i utwardzanie dróg l ulic
-budowa mieszkañ komunalnych w Skokach
-termomodemizacja budynku Urzêdu Miasta i Gminy w Skokach

Wraz z projektem bud¿etu przed³o¿ono Radnym;
- plan dochodów bud¿etu

plan wydatków bud¿etu
- plan dochodów zwi¹zanych z realizacj¹ zadañ z zakresu administracji rz¹dowej
- dochody i wydatki zwi¹zane z realizacj¹ zadañ z zakresu administracji rz¹dowych

zleconych gminie i innych zadañ zleconych ustawami w 2017 roku
- plan przychodów i rozchodów bud¿etu Miasta i Gminy Skoki na rok 2017
- plan wydatków maj¹tkowych
- dotacje udzielone w 2017 roku z bud¿etu podmiotom nale¿¹cym i nie nale¿¹cym do

sektora finansów publicznych
- plan przychodów i kosztów samorz¹dowego zak³adu bud¿etowego na rok 2017
- plan dochodów i wydatków, o których mowa w ustawie Prawo ochrony Œrodowiska
- wydatki jednostek pomocniczych na 2017 rok.

Analizuj¹c projekt bud¿etu na rok 2017 cz³onkowie Komisji stwierdzili, ¿e jest to bud¿et
mo¿liwy do realizacji przy zachowaniu p³ynnoœci finansowej gminy i zak³ada kontynuacjê
planów dalszego rozwoju Gminy Skoki.
Komisja proponuje (je¿eli bêdzie rezef-wa bud¿etowa, bêdq wolne œrodki) przebudowê i utwardzenie

drogi do Zak³adu Wodoci¹gów i Kanalizacji w Skokach.

4,

W imieniu Burmistrza Miasta i Gminy skarbnik Gminy Aleksandra Kamiñska
przedstawi³a autopoprawld do projektu uchwa³y bud¿etowej na 2017r. z dnia 7 grudnia
2016r, które stanow¹ za³¹cznik nr 12 do protokó³u sesji Rady.

5^ W dyskusji g³os zabrali :

Zbigniew Kujawa - przewodnicz¹cy Rady
- prosi³ burmistrza, aby obecnym przybli¿y³ co bêdzie realizowane w ramach

planowanej inwestycji w 2017r. tj. „ budowy zintegrowanego punktu przesiadkowego
w Skokach".
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Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz K³os

odpowiadaj¹c wyjaœni³, ¿e na to zadanie zapisaliœmy w bud¿ecie kwotê ponad 4.125 tyœ.
z³, uzyskaliœmy 3.5 min z³ dofinansowania za poœrednictwem stowarzyszenia Metropolia

Poznañ. W ramach tej inwestycji bêdzie budowa ul. Dworcowej na ca³ej d³ugoœci,
budowa miejsc parkingowych na ok. 120 pojazdów, wiata rowerowa, oœwietlenie i
kanalizacja deszczowa parkingu oraz budowa zatoki autobusowej.

Natomiast na modernizacje i zagospodarowanie budynków dworcowych bêdziemy
wystêpowali o dofinansowanie do Urzêdu Marsza³kowskiego po og³oszeniu naboru.

Bêd¹c przy g³osie mówi³, ¿e budowa nowych miejsc parkingowych mo¿e pozwoli na
to, ¿e na rynku nie bêd¹ parkowane pojazdy osób doje¿d¿aj¹cych do pracy..
Inne zadanie, które równie¿ ma odci¹¿yæ ulice miasta, a szczególnie zmrdejszenie ruchu

na terenie miasta, to chcemy rozpocz¹æ przygotowania inwestycji dot przed³u¿enia ulicy

Polnej - co dla du¿ej liczby mieszkañców miasta pozwoli na ominiêcie miasta i
bezpoœredni wjazd na drogê wojewódzk¹ 196 w kierunku Poznania, czy W¹growca.

6; Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
podda³ pod g³osowanie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwa³y bud¿etowej
na2017r., które w wyniku g³osowania jawnego zosta³y przyjête jednog³oœnie.
(15 g³osów za)

7 . Z uwagi na wyczerpanie dyskusji Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
podda³ pod g³osowanie projekt uchwa³y w sprawie uchwa³y bud¿etowej na
2017 rok wraz z wczeœniej przeg³osowanymi autopoprawkami.

Rada Miejska Gminy
podjê³a
uwzglêdniaj¹c autopoprawki (15 g³osami za -jednog³oœnie )
Uchwa³ê nr XXIV/176/2016
w sprawie uchwa³y bud¿etowej na 2017 rok.

Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 13 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.6)

Beata Nowak- Szmyra - kierownik Referatu Oœwiaty Urzêdu Miasta i Gminy

w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Tadeusza K³osa
omawiaj¹c projekt uchwa³y wyjaœnia³a, ¿e ustawa z dnia 23 czerwca 2016r. o zmianie

ustawy o systemie oœwiaty oraz niektórych innych ustaw wprowadzi³a szereg zmian, w
tym zmiany dotycz¹ce finansowania szkó³, przedszkoli, innych form wychowania

przedszkolnego zarówno publicznego jak i niepublicznego.
W rozdziale 7 ustawy o systemie oœwiaty dodano miêdzy innymi art. 78a - 78e oraz
art.79a, w których wprowadzono nowe pojêcie „podstawowej kwoty dotacji".

Zmieni³y siê równie¿ same zapisy art. 80 i 90 ustawy.
Z uwagi na powy¿sze zapisy zmian w ustawie zachodzi koniecznoœæ uregulowania tej

kwestii uchwa³¹ Rady.

. -i-
/
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Po wys³uchaniu opinii komisji Rada Miejska Gminy
podjêta (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania F.Demmiak)
Uchwale NrXXIV/177/2016
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkó³ i przedszkoli publicznych,
przedszkoli niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych innych form

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne inne ni¿ jednostka

samorz¹du terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy Skoki, a tak¿e trybu
i zakresu kontroli prawid³owoœci ich pobrania i wykorzystania.
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 14 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.7)

Zbigniew Gronowicz - kierownik Referatu Urzêdu Miasta i Gminy

w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Tadeusza Klosa

omawiaj¹c projekt uchwa³y wyjaœnia³, ¿e dzia³ka nr 533 o pow. 0,0013 ha po³o¿ona w
S³awicy stanowi w³asnoœæ osoby fizycznej. W³aœciciel tej dzia³ki jest równie¿
w³aœcicielem nieruchomoœci zabudowanej po³o¿onej przy ul. Gackiej. Darowanie

gruntów Gminie ma stanowiæ wsparcie dzia³añ samorz¹du maj¹cych na celu
pozyskanie gruntu na poszerzenie ulicy. Gmina podjê³a siê ju¿ wykonania prac

geodezyjnych zwi¹zanych z wydzieleniem terenu z dzia³ek przyleg³ych. Czynnoœci te
zosta³y akceptowane przez w³aœcicieli tych nieruchomoœci.

Poszerzenie ulicy jest koniecznoœci¹, poniewa¿ przy obecnej szerokoœci pasa

drogowego wynosz¹cej zaledwie dwa metry, memo¿liwa pozostaje obs³uga tego
rejonu wsi przez pojazdy s³u¿b komunalnych.

Po wys³uchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
po d j ela (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania F. Deminiak )

Uchwa³ê Nr XXIV/178/2016
w sprawie wyra¿enia zgody na przyjêcie w formie darowizny nieruchomoœci

po³o¿onej w Slawicy.
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 15 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.8)

Zbigniew Gronowicz - kierownik Referatu Urzêdu Miasta i Gminy

w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Tadeusza K³osa
omawiaj¹c projekt uchwa³y mówi³, ¿e najemca lokalu mieszkalnego nr 4 w

wielorodzinnym budynku mieszkalnym po³o¿onym w Skokach przy ulicy Zamkowej
11 wyst¹pi³ z wnioskiem o wykup tego lokalu.
Wraz ze sprzeda¿¹ lokalu mieszkalnego nr 4 zbywany bêdzie udzia³ w czêœciach

wspólnych budynku oraz udzia³ w gruncie dzia³ki nr 78/2 o pow. 0,1639 ha w
wysokoœci 475/2709 na prawie u¿ytkowania wieczystego gruntu z terminem trwania

tego prawa do 23 kwietnia 2096r.
Na podstawie ustawy o gospodarce nieruchomoœciami przy sprzeda¿y lokalu

mieszkalnego, pierwszeñstwo w jego nabyciu przys³uguje osobie, która Jest najemc¹

lokalu mieszkalnego, a najem zosta³ nawi¹zany na czas nieoznaczony.

W tej sytuacji sprzeda¿ lokalu nast¹pi w trybie bezprzetargowym.
W zwi¹zku z tym, ¿e sprzeda¿ nieruchomoœci nale¿y do spraw maj¹tkowych Gminy, o /

woli zbycia decyduje rada gminy w drodze uchwa³y, j

l
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Po wyshichaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 g³osami za- nieobecny podczas g³osowania F.Deminiak}

Uchwale Nr XXIV/179/2016
w sprawie wyra¿enia zgody na sprzeda¿ lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku przy

ulicy Zamkowej 11 w Skokach.
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 16 do protokó³u sesji Rady.

pkt 7.9)

Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa informowai obecnych, ¿e projekt uchwa³y
w sprawie przyjêcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi¹zywania Problemów
Alkoholowych na 2017r. zosta³ szczegó³owo omówiony na wspólnym posiedzeniu

Komisji Rady z udzia³em przewodnicz¹cej Gminnej Komisji Pani Ma³gorzaty
Szpendowskiej -Wylegalskiej - uzyskuj¹c pozytywn¹ opiniê Komisji.

Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 glosami za - nieobecny podczas g³osowania F. Deminiak)

Uchwale nr XXIV/180/2016
w sprawie przyjêcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi¹zywania Problemów
Alkoholowych na rok 2017.
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 17 do protokó³u sesji Rady

pkt 7.10)

Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
poprosi³ radn¹ Wies³awê Surdyk - Fertsch Wiceprzewodnicz¹c¹ Rady
- o przedstawienie projektu planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2017r.

Po wys³uchaniu opinii Komisji
Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania F. Deminiak)

Uchwale nr XXIV/181/2016
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2017r.
Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik nr 18 do protokó³u sesji Rady

pkt 7.11)

Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
- poprosi³ przewodnicz¹cych sta³ych Komisji o przedstawienie projektów planów

pracy komisji na 2017r. Po wys³uchaniu przedstawionych przez przewodnicz¹cych

sta³ych Komisji projektów planów pracy na 2017r.

Rada Miejska Gminy
podjê³a (14 g³osami za - nieobecny podczas g³osowania F.Deminiak)

Uchwale nr XXIV/182/2016
w sprawie z¹hyierdzenia panów pracy Komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki ;
na 2017r. H

Podjêta Uchwa³a stanowi za³¹cznik 19 do protokó³u sesji Rafty. |/;
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ad8.

Beata Nowak- Szmyra Kierownik Referatu Oœwiaty Urzêdu - omówi³a na

wspólnym posiedzeniu komisji Rady (w formie multimedialnej) informacjê
o stanie realizacji zadañ oœwiatowych w Gminie Skoki w roku szkolnym 2015/2016.
Podczas sesji Rady nikt z radnych nie zg³osi³ ¿adnych pytañ, ani uwag.
Informacja w wersji papierowej stanowi kolejno za³¹cznik nr 20 do protokó³u
sesji Rady.

ad9.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz K³os informowa³, ¿e zgodnie z rozporz¹dzeniem

Rady Ministrów wyznaczy³ jednostki organizacyjne Gminy, w których bêdzie
wykonywana kara ograniczenia wolnoœci oraz praca spo³ecznie u¿yteczna przez osoby

skazane wyrokiem S¹du Rejonowego w W¹growcu.
Wyznaczenia Jednostek organizacyjnych Gminy Burmistrz Miasta i Gminy dokona³
na proœbê Prezesa S¹du Rejonowego w W¹growcu.

Informacja stanowi kolejno za³¹cznik nr 21 do protokó³u sesji Rady.

adlO.

Intetpelacje i zapytania radnych;

- nie zg³oszono interpelacji i zapytañ.

adll.

W wolnych glosach i wnioskach;

l. Radna Wies³awa Surdyk- Fertsch

" w imieniu organizatorów dziêkowa³a burmistrzowi Miasta i Gminy oraz

wszystkim tym, którzy wsparli pomoc organizacji tegorocznego Jarmarku

Bo¿onarodzeniowego. Impreza mia³a charakter charytatywny, a pieni¹dze uzyskane
ze sprzeda¿y ozdób i losów loterii œwi¹tecznej w rekordowej kwocie: 7.499,28 z³
zostan¹ przeznaczone na zakup paczek œwi¹tecznych dla najbardziej potrzebuj¹cych
uczniów gimnazjum l osób samotnych z terenu gminy Skoki, a zebrana kwota 2.956 z³
pomo¿e ma³emu Antkowi w walce z jego ciê¿k¹ chorob¹.

2. Radna Alicja Kramer

- zabieraj¹c g³os w imieniu mieszkañców osiedla przy placu rekreacyjno -

sportowym im. W³adys³awa G¹ski z³o¿y³a podziêkowanie dla burmistrza i radnych
Rady za budowê piêknego placu, który s³u¿y wszystkim mieszkañców, dziêki
któremu mieszkañcy poprawiaj¹ sprawnoœæ fizyczn¹, który pozytywnie poprawi³
wygl¹d osiedla.
A ostatnio ustawiona piêkna choinka spowodowa³a, ¿e wszyscy czujemy siê
œwi¹tecznie. Koñcz¹c powiedzia³a, ¿e jeszcze raz w imieniu mieszkañców

„dziêkujê".

'r-\
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3. W trakcie wolnych wniosków mieszkaniec Potrzanowa Krzysztof Warzbiñski

w imieniu uczestnicz¹cych w sesji wspó³mieszkañców oraz oko³o 200 osób, które
podpisa³y protest w sprawie planowanej w Potrzanowie budowie chlewni na oko³o 1300

sztuk œwiñ apelowa³ do w³adz gminy, aby pomog³y zapobiec tej inwestycji ju¿ na etapie jej
planowania. Apel swój wnioskodawca uzasadnia³ tym, ¿e zwierzêta w niej maj¹ byæ

hodowane bezœció³kowo, na tzw. rusztach, co wi¹¿e siê z powstawaniem ogromnych iloœci

gnojowicy, która bêdzie trafiaæ na pobliskie pola, a odór z niej bêdzie roznosi³ siê na
odleg³oœæ 3,5 km i bêdzie czuæ go nawet w Skokach. Gnojowica wylewana sukcesywnie na
pola zacznie przesi¹kaæ przez warstwy piasków i ¿wirów. Tym samym mo¿e dojœæ do
warstw wodonoœnych i do ska¿enia œrodowiska - ska¿ona bêdzie woda, gleba i powietrze.

Podstawowym atutem Potrzanowa, tak jak ca³ej gminy, s¹ walory turystyczne, które
zachêcaj¹ do osiedlania siê tu nie tylko dotychczasowych mieszkañców. Ponadto

mieszkañcy obawiaj¹ siê, ¿e realizacja tej inwestycji spowoduje spadek cen nieruchomoœci

i skutecznie zablokuje rozwój agroturystyki, a tym samym ograniczy rozwój gospodarczy

gminy.

W odpowiedzi na powy¿szy apel, Burmistrz Tadeusz K³os i Kierownik Referatu

Ochrony Œrodowiska Krzysztof Mañka wyjaœnili, ¿e przedsiêwziêcie rolnika jest obecnie
na pierwszym etapie uzyskania decyzji œrodowiskowej z Inspektoratu Sanitarnego i z

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Œrodowiska. Jeœli decyzja œrodowiskowa bêdzie pozytywna,
to w drugim etapie inwestor bêdzie móg³ siê staraæ o uzyskanie pozytywnej decyzji o
warunkach zabudowy, a na koñcu o wydanie pozwolenia na budowê. Jeœli rolnik takie
pozytywne decyzje uzyska, to gmina nie bêdzie mia³a ¿adnych praw w ograniczeniu mu

produkcji i rozwoju gospodarstwa.

Burmistrz Tadeusz K³os mówi³, ¿e pamiêta niedawne protesty w sprawie ferm norek.

Jednak jeœli rolnik uzyska pozytywne decyzje - to jako gmina nie bêdziemy mieli
¿adnych praw w ograniczaniu rolnikowi produkcji i rozwoju jego gospodarstwa. Jest to

m³ody rolnik wsi Potrzanowo, który posiada gospodarstwo rolne o znacznym areale
gruntów i chce produkowaæ, a tym samym siê rozwijaæ.

Wskaza³, ¿e ta petycja powinna byæ z³o¿ona nie do w³adz gminy Skoki, tylko do
decydentów tj. pos³ów Sejmu RP, którzy maj¹ wp³yw na przepisy prawa - bo gmina me
mo¿e robiæ rzeczy, które nie le¿¹ w jej kompetencji, musi respektowaæ obowi¹zuj¹ce

przepisy prawa.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz K³os zobowi¹za³ siê, ¿e podejmie próbê rozmowy z
inwestorem celem zorganizowania spotkania w ma³ym gronie z mieszkañcami w celu

wyjaœmema i omówiema zamierzeñ inwestora.

Koñcz¹c dyskusjê Burmistrz Tadeusz K³os przeprosi³ Pana Stanis³awa Maciaszczyka za
nieporozumienie, jakie powsta³o w czasie dyskusji na temat degradacji œrodowiska.

Burmistrz Tadeusz K³os - mówi³, ¿e od godz. 17.00 odbywa siê spotkanie wigilijne

naszych seniorów i chcia³by w nim te¿ uczestniczyæ dlatego proponuje zakoñczyæ dyskusje
na ten temat, a do tego tematu na pewno jeszcze nie raz wrócimy.

Bêd¹c przy g³osie z³o¿y³ ¿yczenia z okazji zbli¿aj¹cych Œwiat Bo¿ego Narodzenia,
aby Nowy Rok by³ dla nas wszystkich pelen radoœci i pomyœlnych dni , a dla
mieszkañców Potrzanowa by³ rokiem, który w sposób pozytywny rozwi¹¿e zaistnia³y

problem.

l/l:
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4. Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
podziêkowa³ za ¿yczenia œwi¹teczna- noworoczne jakie radni Rady otrzymali od;

- dyrekcji Przedszkola Samorz¹dowego w Skokach,

- dyrekcji Szko³y Podstawowej w Skokach,
- dyrekcji Gimnazjum w Skokach.

Koñcz¹c obrady Przewodnicz¹cy Rady Zbigniew Kujawa
korzystaj¹c z okazji dzisiejszego spotkania z³o¿y³ ¿yczenia „ ¿ycz¹c radnym Rady
oraz mieszkañcom Miasta i Gminy z okazji Bo¿ego Narodzenia, aby przy œwi¹tecznym

stole ani na chwilê nie zabrak³o radosnej, rodzinnej atmosfery.
A w nadchodz¹cym nowym 2017 roku, szczêœcia i pomyœlnoœci".

5. Radny Wies³aw Nowak
- zabieraj¹c g³os mówi³, ¿e podczas dyskusji goœcie wskazywali na proekologiczne ¿ycie

naszej gminy. Moim hobby jest bieganie, i chc¹c przebiec wokó³ jeziora poznañskiego nie ma
takiej mo¿liwoœci- bo linia brzegowa jeziora zosta³a odgrodzona przez w³aœcicieli dzia³ek.

Chcia³bym, aby ten temat zosta³ równie¿ przez nas podjêty.

adll.

Ze wzglêdu na wyczerpanie dziennego porz¹dku obrad sesji i dyskusji
Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Gminy Zbigniew Kujawa obrady XXIV sesji
Rady Miejskiej Gminy w Skokach zamkn¹³ dnia 15 grudnia 2016r. o godz.17 .

Przewodnicy Rady
MieNdê^Gminy w Skokach
(Zbigniew Kujj¹wa)

Sekretarz obrad

(Jolanta Sawiñska)

Strona 14 z 14


